
 
 

22. juli 2014 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatssiartut skal jeg hermed fremlægge følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Hvilke planer har Naalakkersuisut for at løse den ikke vedvarende indhandlingsform ved 

Kangaatsiaq området som begrænser fiskernes erhverv? Med det formål, at fiskerne kan 

begynde at indhandle løbende. 

 (Medlem af Inatsisartut Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Jeg fremlagde under forårsmødet for indhandlingslederen i Kangaatsiaq, at fiskerne, med den 

nuværende driftsform, ingen mulighed har for at udøve deres erhverv løbende. 

 

Og vilkårene for fiskerne har ikke ændret sig siden. Som jeg ser på det, er det RAL der giver den 

eneste mulighed for at sikre en mere vedvarende fiskeri, idet frysekapaciteten ved 

indhandlingenstedet er begrænset og fyldes hurtigt op. Fryseren tømmes kun hver 14. dag ved 

RAL’s anløb til Kangaatsiaq.  

 

Der går al for lang tid mellem tømningen af fryseren dvs. RAL’s anløb hver 14. dag. Hvis ikke der 

er tiltag for at rette op på dette forhold, vil den lange ventetid som fiskerne indordner sig fortsætte 

og det kan ikke accepteres. Det er derfor mit ønske, at Naalakkersuisut undersøger hvordan denne 

problemstilling kan løses. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål er besvaret inden for 10 arbejdsdage.  


